
 
Aan het college van burgemeester en wethouders 
Groningen, 2 maart 2020 
 
Vragen ChristenUnie ex art 38 reglement van orde betreffende aanpak van mensenhandel en misstanden in 
de prostitutie 
 
Op 1 oktober 2000 is het algemeen bordeelverbod opgeheven en vervangen door een vergunningstelsel, met als 
doelen de regulering van de vrijwillige prostitutie, onvrijwillige prostitutie tegen te gaan en misstanden te 
bestrijden1. Op 10 januari jl. waarschuwt Warner ten Kate, landelijk officier mensenhandel, in Nieuwsuur over 
seksuele uitbuiting in de legale prostitutie2. Ten Kate vertelt dat hij de afgelopen vijftien jaar veel 
mensenhandelzaken heeft gezien die zijn begonnen in de legale prostitutie. De politie heeft een belangrijke rol 
in de controle van de bordelen, maar de Nationale Politie heeft nu aan alle gemeenten laten weten hiermee, 
vanwege capaciteitsgebrek, te stoppen, waardoor ambtenaren van de gemeente de bestuurlijke controles zelf 
moeten gaan doen. Dit baart Ten Kate zorgen, omdat ze minder bevoegdheden hebben dan de politie. 
 
Woensdag 26 februari jl. heeft de ChristenUnie een rondetafelgesprek gehad met verschillende professionals die 
werkzaam zijn in de hulpverlening rond prostitutie en mensenhandel in de gemeente Groningen (o.a. Leger des 
Heils, Terwille en de MJD). Tijdens dit gesprek werden door de professionals ook zorgen geuit over de gevolgen 
van het capaciteitsgebrek bij de Nationale Politie. Eén van de merkbare gevolgen is het stoppen van het 
politieduo in de Nieuwstad per 1 april a.s. Dit politieduo is een aantal keren per week aanwezig in de Nieuwstad, 
hebben goed zicht op wat er speelt en vangen signalen van mensenhandel snel op. Ze hebben korte lijntjes die 
heel belangrijk zijn en verloren gaan als ze stoppen. Op dit moment merkt men al dat lijntjes langer worden, wat 
de samenwerking, efficiëntie en effectiviteit niet ten goede komt. De professionals geven aan dat het politieduo 
voor hen ontzettend waardevol is om snel te kunnen schakelen, even te kunnen sparren, of indien nodig, snel op 
te kunnen schalen. Kort gezegd, de professionals maken zich zorgen over de continuïteit van en aandacht voor 
de aanpak van mensenhandel en overige misstanden binnen de legale prostitutie. In het Dagblad van het 
Noorden van 24 januari jl. geeft politiewoordvoerder Paul Heidanus aan dat er een gesprek komt met de 
professionals in de Nieuwstad naar aanleiding van de bezorgdheid rond het stoppen van het politieduo3. 
Heidanus heeft juist het idee dat ze het in Groningen goed geregeld hebben. Daarnaast kwam in het 
rondetafelgesprek het beeld naar voren dat de samenwerking tussen zorgprofessionals, gemeente, WIJ 
Groningen, scholen, politie, etc. op het gebied van mensenhandel nog verder verbeterd kan worden. Het beleid 
rond de aanpak van mensenhandel in de gemeente Groningen lijkt beter te kunnen, of onvoldoende bekend te 
zijn. 
 
Gezien het bovenstaande maakt de fractie van de ChristenUnie zich zorgen over de aandacht voor en toezicht 
op misstanden in de prostitutie en de aanpak op het tegengaan van mensenhandel. Daarom hebben wij de 
volgende vragen aan het college: 
 

1. Is het college bekend met de berichtgeving van Nieuwsuur en het Dagblad van het Noorden? 
 

2. Herkent het college het beeld dat de landelijk officier mensenhandel, Warner ten Kate, schetst over de 
misstanden die plaatsvinden in de legale prostitutie? Zo ja, welke misstanden ziet het college in 
Groningen? Zo nee, waarom niet? 
 

3. Dhr. Ten Kate waarschuwt voor het feit dat de Nationale Politie niet meer zelf de controle op 
misstanden in de bordelen uitvoert als gevolg van capaciteitsgebrek. Ook de professionals in Groningen 
maken zich hier zorgen over. Paul Heidanus, woordvoerder politie Groningen, geeft aan dat het in 
Groningen goed geregeld is. Wat vindt het college van deze ontwikkeling? Ziet het college ook risico’s 

 
1 https://www.wodc.nl/onderzoeksdatabase/overkoepelend-rapport-evaluatie-opheffing-bordeelverbod.aspx 
2 https://nos.nl/nieuwsuur/artikel/2318125-officier-mensenhandel-waarschuwt-veel-seksuele-uitbuiting-in-

prostitutie.html 
3 https://www.dvhn.nl/groningen/Nieuwstad-bezorgd-over-minder-controle-op-mensenhandel-25256328.html 
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voor de continuïteit en inzet op de aanpak van mensenhandel en misstanden in de legale prostitutie in 
Groningen? Zo ja, welke risico’s ziet het college en welke stappen onderneemt het college hierin? Zo 
nee, waarom niet? 
 

4. Op welke manier wordt geborgd dat de overgang van controle op bordelen door de politie naar controle 
door ambtenaren zo soepel mogelijk verloopt? 

  
5. Naar aanleiding van het rondetafelgesprek dat de ChristenUnie heeft gehad met zorgprofessionals die 

werkzaam zijn in de hulpverlening rond prostitutie en mensenhandel is het beeld ontstaan dat de 
samenwerking op de aanpak van mensenhandel nog verder verbeterd kan worden. Het beleid op dit 
thema lijkt beter te kunnen, of is onvoldoende bekend. Herkent het college dit beeld? Zo ja, waarom? 
Zo nee, waarom niet? 
 

6. Geeft bovenstaande aanleiding tot het aanpassen van het beleid rond mensenhandel? Zo ja, hoe pakt 
het college dit op? Zo nee, waarom niet? 
 

7. Zijn er verder ontwikkelingen rond de aanpak van misstanden in de legale en illegale prostitutie en 
mensenhandel in de gemeente Groningen? Zo ja, welke? 
 

 
Namens de fractie van de ChristenUnie, 
Gerben Brandsema 
 
 


